
1 

 

Protokół Nr 1/2013 

z posiedzenia wspólnego Komisji Rewizyjnej i Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i 

Spraw Socjalnych, które odbyło się w dniu 15 lutego 2013 w godzinach 11
40

 - 16
15 

 

Przewodniczył radny M. Franas – przewodniczący Komisji OKZ i SS. 

Obecni według załączonych list obecności. 

W posiedzeniu uczestniczyli: WG, Przewodniczący Rady Gminy. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Ocena działalności GKP i RPA w 2012 r. 

2. Omówienie programu pracy GKP i RPA na rok 2013. 

3. Funkcjonowanie szkół na terenie gminy – analiza i podsumowanie przeprowadzonych 

konsultacji w sprawie reorganizacji sieci szkół. 

4. Ustalenie metod i wysokości opłat za odbiór odpadów komunalnych. 

5. Sprawy bieżące i pod obrady sesji. 

Ad. 1 Przewodniczący M. Franas przedstawił porządek obrad. 

- Radny Wielgus – zapytał, czemu na komisji nie ma punktu dotyczącego straży, ponieważ 

w planie pracy Komisji Rewizyjnej jest ten punkt, a w porządku obrad go nie ma. 

- Radny M. Franas – odpowiedział, że Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zgodził się z 

proponowanym przez komisję oświatową porządkiem. Sprawozdanie jest na sesję. 

- Wójt Gminy – stwierdził, że na Sesję jest zaproszony pan, który przedstawi zasady 

funkcjonowania systemu powiadamiania indywidualnego strażaków. 

Innych uwag do porządku obrad nie było.  

- Radny M. Franas –jako przewodniczący Gminnej Komisji Profilaktyki  i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych  przedstawił sprawozdanie z działalności tej komisji w 2012 

roku. 

Pytań i uwag nie było. 

Ad. 2 Program pracy Gminnej Komisji Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2013 rok przedstawił radny M. Franas – przewodniczący tej komisji. 

- Radny W. Bogusz – stwierdził, że jest luka prawna, że ci, co sprzedają alkohol nie muszą 

wpłacać do gminy opłaty i w związku z tym nie wiadomo, czy kwota, która jest do 

rozdysponowania (planowana), wpłynie. 

- Radny M. Kacprzak – zapytał, jakie ma zadania pracownik świetlicy terapeutycznej i co 

on robi, dlaczego nie pokazuje się w Dębie. 

- Radny W. Bogusz – pani z GOK mogłaby, choć raz w tygodniu pojawić się w Dębie w 

szkole lub świetlicy wiejskiej, skoro ma w swoim etacie świetlicę terapeutyczną 

(środowiskową). 

- Radny S. Moskwa – zapytał, dlaczego jest większe wynagrodzenie dla pracownika w 

2013 w stosunku do 2012, czy była jakaś podwyżka. 

O godzinie 12
10

 na obrady przybył radny A. Pawlik – przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 

- Radny M. Kacprzak – zwrócił uwagę, że choć raz w tygodniu pani ze świetlicy 

terapeutycznej powinna być w Dębie. 

- Radny W. Bogusz – zapytał, na czym polega współpraca z „Ostoją” 

O godzinie 12
15

 na obrady przybył radny G. Świąder. 

- Wójt Gminy – wyjaśnił, że z Ostoi otrzymujemy pomoc żywnościową. 

Ad. 3 Przewodniczący posiedzenia poprosił Wójta o przedstawienie informacji na temat 

przeprowadzonych konsultacji w sprawie reorganizacji szkół.  

Wójt Gminy poinformował o podejmowanych przez urząd gminy działaniach, które 

przewiduje ustawa przy reorganizacji szkół. 

- Radny A. Pawlik – podziękował za zorganizowanie wspólnego posiedzenia z Komisją 

Oświaty. Stwierdził, że teraz od Rady powinien być podjęty jakiś zdecydowany impuls, 
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ponieważ opinie wśród mieszkańców są różne. Niektóre plakaty czy banery są obraźliwe 

dla Wójta i mieszkańców. Poprosił o twarde stanowisko radnych i wytrwanie przy swoim 

stanowisku. 

- Radny M. Franas – odniósł się do odbytego spotkania w Brudzewicach z Radą 

Pedagogiczną oraz do wypowiedzi Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Stwierdził, że 

w Dębie po zaistniałej sytuacji, gdzie na obiektach szkolnych były obraźliwe treści, 

należałoby wyciągnąć konsekwencje wobec dyrektorki. Podsumowując stwierdził, że 

Rada powinna wypracować wspólne stanowisko w sprawie reorganizacji szkół nie bojąc 

się nauczycieli a dostrzegając problemy gminy. 

- Radny W. Bogusz – stwierdził, że jest to temat trudny. 

Radni podjęli dyskusję na temat ogólnej sytuacji gminy i sytuacji w oświacie. 

- Wójt Gminy – przedstawił własne stanowisko odnośnie reorganizacji szkół. Stwierdził, 

że on nie będzie dzielił etatów wśród nauczycieli. 

- Radny S. Kwaśniak – stwierdził, że radni nie są od zajmowania się takimi sprawami, lecz 

konkretnie danej likwidacji. 

- Radny G. Świąder – stwierdził, że mieszkańcy mają pretensje, że nic im gmina nie 

oferuje, że w zamian za likwidację nic nie możemy zaoferować mieszkańcom. 

Radni podjęli burzliwą dyskusję. O godzinie 13
15

 przewodniczący zarządził 10 minut 

przerwy. Po przerwie o 13
30

 wznowiono obrady. 

W dalszej dyskusji omawiano temat zapewnienia etatów dla nauczycieli po reorganizacji 

sieci szkół. 

Ad. 5  Wójt poinformował, że 2 uchwały śmieciowe podjęte w grudniu zostały częściowo 

zakwestionowane przez organ nadzorczy. Odczytał zastrzeżenie jakie organ nadzorczy miał 

do uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości. 

Na obrady przybyła pani Sekretarz i dokładnie omówiła zmiany, jakie należy wprowadzić 

do regulaminu i przedstawiła projekt nowej uchwały zawierający proponowane zmiany. 

Pytań nie było. 

- Następnie pani Sekretarz omówiła projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały 

dotyczącej szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości. 

Pytań nie było. 

- Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycia działek w Ponikle i 

obciążenie nieruchomości przedstawiła pani E. Sobczyk. Udzieliła szczegółowych 

wyjaśnień na temat działek wydzielonych na dojście do rzeki Pilicy w celu 

umożliwienia letniskowcom i mieszkańcom gminy korzystania z wód 

ogólnodostępnych. Następnie wyjaśniła dlaczego należy ustanowić służebność na 

zakupionych działkach.  

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionych projektów uchwał. 

- Projekt uchwały w sprawie wysokości diet dla radnych omówił Wójt Gminy. 

- Pani Sobczyk – przedstawiła prośbę państwa Zapieraczyńskich dotyczącą możliwości 

kupna części drogi wewnętrznej gminy z prośbą o zajęcie stanowiska oraz opinię. 

Radni wyrazili pozytywną opinię w sprawie sprzedaży. 

- Radny K. Wielgus –  kto przygotował projekt uchwały, chciałbym zapytać o 

uargumentowanie paragrafu 2. 

- Radny M. Franas – zgłosił propozycje diet w następującej wysokości: 

Przewodniczący Rady Gminy – 1324, przewodniczący komisji – 240, radni – 180. 

- Radny A. Pawlik – zgodził się ze stanowiskiem przewodniczącego Komisji 

Oświatowej. 

Za wnioskiem głosowali wszyscy obecni – 8 radnych. 

Radni zaproponowali, żeby wykreślić w całości (jeśli jest to zgodne z prawem)  paragraf 2. 
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Wszyscy głosowali jednogłośnie. 

Radni zaproponowali (na wniosek radnego Kacprzaka), jeśli to zgodne z prawem, wykreślić 

paragraf 3. 

Za wnioskiem głosowali wszyscy obecni – 8 radnych. 

- Radny S, Kwaśniak – zapytał, dlaczego radni dostali jedną dietę za posiedzenie, w 

przypadku, gdy w piątek nie było zakończone posiedzenie, lecz w poniedziałek. 

Poprosił o poinformowanie radnych (pytanie do osoby kompetentnej). 

Ad. 4 W sprawie ustalenia metod i wysokości opłat za odbiór odpadów komunalnych. 

Głos zabrał Wójt gminy. Przedstawił zmiany do ustawy śmieciowej, poprosił o opinię, jaką 

wybrać metodę i do jakiej metody przygotować materiały. 

Radni dyskutowali na temat stawek na śmieci. 

W trakcie dyskusji ustalono, że opłata będzie pobierana od  gospodarstwa zróżnicowana w 

zależności od ilości osób na gospodarstwo 1 osobowe, gospodarstwo 2-5 osobowe i powyżej 

5 osób. 

Po zakończeniu dyskusji radny Franas przewodniczący posiedzenia o godzinie 16
15

 – 

zakończył obrady połączonych komisji stałych Rady Gminy.  

 

   Protokołowała                                                   Przewodniczył: 

  

 Elżbieta Sobczyk             Przewodniczący Komisji Oświaty,    

                Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej                    

        Michał Franas 

            Andrzej Pawlik 

 

 

 

  

   

 

 


